

---

## Referat af bestyrelsesmøde i Fotoklubben Focus-Silkeborg.

---

Onsdag den 29.8.2012 kl. 19.15 i klublokalerne på Plantagevej 11.

Tilstede var: Peter Birk, Jørgen Werner Jensen, Susan Kipp Pedersen, Martin Dahl Ovesen, Jim Kirkegaard (suppleant), Bo Rasmussen (suppleant) og Kirsten Bech Andersen.

### Dagsorden:

#### 1. Godkendelse af dagsordenen.

Formanden gennemgik dagsordenen, som godkendtes.

#### 2. Opfølgning af referat fra sidste møde.

Vi skal have fremstillet nogle ID/pressekort til alle medlemmer. Susan går i gang med dette, når vi har besluttet endeligt, hvordan vores nye logo skal se ud.

Udstillingsbilleder og antagne billeder fra udenlandske konkurrencer skal vises på hjemmesiden. Der er kommet styr på det.

#### 3. Formanden orienterer.

Til **udsmykningen af borgmesterkontoret** er de 12 antagne billeder afleveret. ~~Peter Birk~~, Rikke Folkersen og Ole Harritz foretog den første sortering af de mange indkomne forslag, og borgmester Hanne Bæk Olsen foretog den endelige udvælgelse. Fotograferne er inviteret til reception, når udsmykningen skal indvies. Borgmesteren vil forære klubben en bog for anstrengelserne. Peter filosoferede over, om vi eventuelt kan bruge borgmesteren fremover. Måske til at åbne døre for os, åbne udstillinger, gøre noget for os i anledning af klubbens 50 års jubilæum næste år, eller gøre det muligt at udstille og fotografere i forhallen i Jysk Musik & Teaterhus.

Der er indsendt ca. 80 billeder til bedømmelse til **udstillingen 'Bevægelse' i Kunstnerhuset**. De antagne billeder hænges op fredag den 27. september og vi holder reception lørdag den 28. kl. 14. Kommunen har bevilget 2000,- til annoncering. Udstillingsgruppen tager sig af dette, samt servering ved receptionen. Vi kunne godt ønske os en anmeldelse i Midtjyllands Avis. Udstillingsgruppen tager sig også af det.

**Udstillingsgruppen** skal melde bredere ud, når de søger billeder til udstillinger. Med andre ord, sende e-mails ud til alle medlemmer, og ikke kun de 'faste' udstillere. Peter kunne tænke sig, at få et yngre medlem med i gruppen for at få fornyelse og udvikling. Han spørger Linda Weng, og vi andre tænker over, om der er andre personer der kan/vil.

**Mentorordningen** skal effektiviseres. Indtil nu har Lars Bay, Rikke, Bernt og Peter meldt sig, og ved dette møde også Martin og Jørgen Werner. Mentorerne skal sende lidt tekst om sig selv til Peter.

**Spørgeskemaet** til brugerundersøgelse blev gennemgået. Vi syntes det var lidt svært at forstå, sådan som det var opbygget. Peter retter skemaet og implementerer de ting vi gerne vil have rettet.

Peter vil gerne have en person mere med i **PR-gruppen**. Kirsten prøver.

Lederen af **Performers House** Lene Byrialsen, ønsker at arbejde sammen med os om udstillinger. Højskolen vil være en del af byen, og vi kan være med til at åbne for det. Den faste fotograf har meget travlt, så der er måske muligheder for, at klubbens fotografer kan få nogle opgaver.

#### 4. Arbejdsgangen omkring bestyrelsesbeslutninger.

Vi har hen over sommeren taget en bestyrelsesbeslutning via e-mail. Spørgsmålet er om det er en god ide. Vi diskuterede problemstillingen, og blev enige om, at beslutninger generelt ikke skal tages på denne måde, men altid ved personligt fremmøde. Kun i hastesager, hvor alle er enige, kan e-mail bruges.

#### 5. Oprettelse af billedbase på hjemmesiden.

Reglerne om billedbase gennemgås. Kirsten implementerer det der mangler på hjemmesiden.

#### 6. Klubkonkurrencer.

Martin foreslår, at vinderne i klubkonkurrencerne fortæller om tilblivelsen af billedet. Det skal være helt frivilligt og gerne bare med få ord.

Martin foreslog at indføre en tredje kategori for eksperimenterende billeder, da han gerne vil slå et slag for det mere 'rene' foto. Det blev diskuteret og vi blev enige om, at det ikke er en god ide, bl.a. fordi det vil blive svært at finde dommere, som vil skelne mellem kunstbilleder og fotos. Peter foreslog, at man i stedet indfører et dommerdiplom. Susan og Peter laver en god formulering til en vejledning, som dommerne kan arbejde ud fra.

#### 7. Sekretæren orienterer.

**Efterårsprogrammet 2012.** Fotografen fra Randers Regnskov skal have 2500,- for at holde foredrag, da han er kontraktligt bundet. Vi aflyser, og Martin overtager aftenen. Han vil fortælle om organisering af billeder fra kamera til print.

**Billedkritik** inden større konkurrencer nævnes i programmet.

#### 8. Webmasteren orienterer.

Martin ønsker sig **nye portrætter** med fint lys til medlemsprofilerne, fordi siden er mere visuel, og man ser billederne mere fremtrædende. Vi sætter dette i gang ved næste klubaften den 6. september, og gentager evt. de følgende gange.

Der skal flyttes **materiale fra den gamle hjemmeside** til den nye. Jørgen Werner vil deltage i arbejdet.

Martin har fået sin kone, der er grafiker, til at pudse det gamle **logo** af. Vi mangler at tage stilling til de forslag der er kommet fra medlemmerne (Flemming Thorsager), før vi lægger os endeligt fast.

Al udvikling er afsluttet, alle medlemmer oprettet og tidsplanen er overholdt. Der er brugt 419,10 kr. på projektet.

Martin mangler billeder! Der skal være mange gode billeder, hvis vi skal markere os udadtil. Martin foreslår, at hver deltager i rejsen til Polen og hytteturen til Helnæs, afleverer 10 billeder hver, fra hver tur.

Martin efterlyser **ny tekst** til 'Om Focus'. Der skal være mere kød på præsentationen af klubben, også med **billeder** (situationsbilleder fra klubaftener og andre begivenheder), ligesom teksten i 'Til nye medlemmer' skal være mere spændende. Peter og Rikke ser på det.

Der findes **vejledninger** på hjemmesiden. Martin laver desuden en video, så medlemmerne bliver rustet til at opdatere egen profil og uploade billeder til medlemsgalleriet. Han holder et **kursus** for skribenter og redaktører. Det er kun redaktører der må lægge artikler ind på hjemmesiden, men alle er velkomne til at skrive artikler, og få webmaster til at udgive det.

Når **resultater fra klubkonkurrencer** lægges ind, bruges formatet fra 1. klub 2012. Dommerkommentarerne i 2. klub giver indlægget et rodet udseende, så det bruges ikke mere.

Webshoppen er lagt på is indtil videre.

Der bliver på et tidspunkt ~~bliver~~ lavet mulighed for at køre polls/surveys, altså små brugerundersøgelser på hjemmesiden, for oftere og i mindre skala at kunne tage temperaturen på medlemmernes meninger.

Martin har før foreslået reklamer/annoncer på hjemmesiden. Skal betaling foretages over Martins PayPal konto eller skal klubben have sin egen? Skal vi overhovedet have annoncer? Vi tager emnet op senere.

#### **9. Billedsekretæren orienterer.**

Vi har tidligere talt om at indføre 'Månedens Tema'. Dette er indtil videre lagt på is, da hjemmesiden endnu ikke understøtter det. Vi tager det op igen i 2013.

Susan overtager lageret af passepartout.

#### **10. Kassereren orienterer.**

Jim og Jørgen Werner skifter i den kommende tid, således at Jim overtager kassererjobbet. Der mangler lidt indtægter fra kontingenter og fotobog. Vi har fået fire udmeldelser, men der kommer flere nye medlemmer. Regnskabet ser alt i alt godt ud.

#### **11. Nyt fra grupper og udvalg.**

Tak til Jim for det store arbejde med fotobogen!

Der er en ny gruppe på vej, som vil arbejde med sammensatte billeder. Peter indkalder snarest til første møde. Seks medlemmer har forhåndstilmeldt sig.

GAF – gruppen mangler at betale for booking af atelieret. Martin opkræver betalingen.

Er der behov for flere grupper? Monokrom? Photoshop? Hvem vil tage initiativ? Vi sætter punktet på dagsordenen næste gang.

Lyd/billede gruppen hviler.

#### **12. Eventuelt**

En stor del af bestyrelsen skal til Polen i september. Vi flytter derfor datoen for næste bestyrelsesmøde til 17. september.

1. september 2012

Kirsten Bech Andersen.